
PREAFERICITUL  PATRIARH  AL
IERUSALIMULUI  VIZITEAZĂ
MĂNĂSTIREA  RUSĂ  A  SFINTEI
MARIA MAGDALENA DIN GHEȚIMANI
Duminică,  22  iulie  /  4  august  2019,  pomenirea  Sfintei
Mironosițe și Întocmai-cu-Apostolii, Maria Magdalena, a fost
sărbătorită  cu  strălucire  liturgică  specială  la  Sfânta
Mănăstire Rusă, închinată Sfintei, din Ghețimani.

Înainte de sfârșitul Sfintei Liturghii, Părintele nostru și
Patriarhul Ierusalimului Teofil a vizitat Sfânta Mănăstire,
însoțit  de  Părintele  Secretar  General,  ÎPS  Arhiepiscop
Aristarh al Constantinei și de Arhidiaconul Marcu, și a fost
întâmpinat de Mitropolitul Marcu al Germaniei din Biserica
Ortodoxă  Rusă  din  afara  Rusiei  (ROCOR),  de  Arhimandritul
Romanos, de stareța mănăstirii, Maica Elisabeta și de stareța
mănăstirii rusești a înălțării pe Muntele Măslinilor, Maica
Veronica.

Preafericirea  Sa  s-a  adresat  obștii  și  celor  prezenți  la
slujba de la Mănăstire rostind următoarea predică (în engleză)
și  a  oferit  la  final  o  sfântă  cruce  de  fildeș  pentru
binecuvântarea  celor  prezenți:

„Înalt Preasfințiile Voastre,

Sfinția Voastre,

Cucernici Părinți,

Dragă maică stareță Elisabeta,

Iubite surori din această mănăstire,

Cuvioși pelerini,
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Fraților și surorilor întru Hristos,

Este o mare binecuvântare pentru noi să vă fim alături la
această minunată prăznuire a acestei sărbători speciale.

Ne adunăm astăzi în acest loc sfânt la sărbătoarea Sf. Maria
Magdalena,  sfânta  și  marea  mironosiță  și  întocmai  cu
apostolii, care a fost și Apostolul Apostolilor, și cântăm
împreună cu imnograful:

Sfântă Maria Magdalena, ai alergat la apostoli, zicând

„Am văzut pre Domnul”,

și prin aceasta ești prima vestitoare a Învierii.

Tu  ești  recunoscută  de  Sfânta  Biserică  drept  Întocmai-cu-
Apostolii,

Căci te-ai rugat și ai călătorit cu ei

Ca să vestești Învierea lui Iisus Hristos

Și să dai mărturie de învățăturile Sale.

Mărturia – martyria – Sfintei Maria Magdalena rămâne la fel de
importantă în zilele noastre, mai ales aici, în special în
Ierusalim și în Țara Sfântă.

Să ne amintim de mărturia ei:

Sfânta Maria Magdalena a fost slobozită de Domnul nostru Iisus
Hristos de șapte demoni și astfel, prin experiența ei a lumii
invizibile a puterilor malefice, a putut să-L recunoască pe
Hristos  ca  Mântuitor.  Din  acel  moment,  ea  I-a  rămas
credincioasă Domnului, chiar și la răstignirea și moartea Lui,
iar ea a fost martora înmormântării Sale.

Ea a fost primul martor al învierii Domnului nostru și a dus
vestea cea bună Apostolilor.



Iată modelul pentru fiecare dintre noi al propriei noastre
ucenicii creștine, un model pe care trebuie să-l urmăm.

Căci și noi trăim într-o lume a puterilor cosmice malefice
nevăzute care încearcă să distrugă făptura frumoasă și pe
copiii lui Dumnezeu și ne rugăm fierbinte la Iisus Hristos,
Dumnezeul nostru și Mântuitorul, pentru apărare și izbăvire.

Și noi trăim într-o lume în care Hristos este răstignit în
fiecare  zi,  oriunde  există  persecuție,  conflict,  terorism,
violență sau lipsă de respect față de persoana umană care este
făcută după chipul și asemănarea lui Dumnezeu.

Și cunoaștem și noi puterea Luminii Necreate care strălucește
din Sfântul Mormânt și care aduce lumină și viață în lume.

Ierusalimul și Sfintele Locuri din această Țară Sfântă sunt un
testament al acestei istorii sfinte și un martor al vieții
marilor  sfinți  ai  Sfintei  Biblii.  Și  Maica  tuturor
Bisericilor, iubita noastră Patriarhie a Ierusalimului, există
în misiunea sa de-a lungul veacurilor pentru a fi martorul
ocular al tuturor acestor lucruri și pentru a păzi unitatea
Bisericii Ortodoxe. Acesta este un privilegiu unic și prețios
al  nostru,  al  celor  cărora  ne-a  fost  încredințată  paza
locurilor sfinte și este o mare binecuvântare pentru toți cei
care  vin  aici  în  pelerinaj.  Prin  urmare,  este  obligația
noastră morală să ne rugăm mereu pentru unitatea tuturor și
mai  ales  a  Bisericii  Ortodoxe  și  să  nu  pierdem  niciodată
nădejdea.

Să nu uităm niciodată că inima vieții Bisericii este kerygma –
proclamarea – Învierii lui Hristos, pe care o trăim atât de
intim  în  Dumnezeiasca  Euharistie.  Căci  euharistia  face
Biserica,  iar  principala  caracteristică  a  Bisericii  este
soborul euharistic. După cum citim în Epistola către Efeseni,
trebuie să facem tot ce ne stă în putere, cu ajutorul lui
Dumnezeu, pentru a rămâne credincioși:

„…chemării cu care aţi fost chemaţi, Cu toată smerenia şi



blândeţea, cu îndelungă-răbdare, îngăduindu-vă unii pe alţii
în  iubire,  Silindu-vă  să  păziţi  unitatea  Duhului,  întru
legătura păcii. Este un trup şi un Duh, precum şi chemaţi aţi
fost la o singură nădejde a chemării voastre; Este un Domn, o
credinţă, un botez, Un Dumnezeu şi Tatăl tuturor, Care este
peste toate şi prin toate şi întru toţi.“ (Efes. 4:1-6).

Toți  cei  care  astăzi  prăznuim  sărbătoarea  Sfintei  Maria
Magdalena aici, indiferent dacă numim Țara Sfântă casa noastră
sau  dacă  suntem  pelerini  din  alte  țări,  nu  putem  păstra
această experiență doar pentru noi. La rândul nostru trebuie
să fim vestitori, precum Sfânta Maria Magdalena, care a vestit
învierea, și să răspândim Vestea cea Bună într-o lume care
însetează după unirea cu Dumnezeu.

Permiteți-ne, Sfinția Voastră, să vă oferim această cruce ca o
binecuvântare a pelerinajului vostru la Ierusalim.

Dumnezeu să vă binecuvânteze, dragă Maică Elisabeta, și pe
toate  surorile  obștii  voastre  monahale,  în  această
binecuvântată sărbătoare, și Dumnezeu să-i binecuvânteze pe
toți cei care sunt astăzi aici în pelerinaj, și iubita noastră
Țară Sfântă.

Amin.”

Din partea Secretariatului-General

 


